
Op 17 december jl. stelde de DB-fractie enkele technische vragen over de vervuilingsgraad van het 
afval. Deze mail voorziet in de beantwoording. 
 
Vraag 1 – Heeft de wethouder kennis genomen van een rapport in opdracht van de VNG en het 
Afvalfonds inzake het doorgeschoten overheidsbeleid plastic afval, zoals vermeld in het artikel in de 
NOS-App van zaterdag 12 december jl.? 

Ja 
 
Vraag 2 – Zijn er recente cijfers beschikbaar over de vervuilingsgraad van plastic afval in het Avri 
gebied? 

Ja, de resultaten van de jaarlijkse sorteerproeven uitgevoerd door Eureco zijn  binnen. We zien in 

2020 een vervuiling van 24%. De vervuiling is toegenomen ten opzichte van 2019. In dat jaar was 

de vervuiling 18%. De vervuilingsgraad van 24% s relatief laag als je deze vergelijkt met de 

landelijke percentages, waar veelal sprake is van 50% of meer.  
 
Vraag 3 – Zijn deze cijfers ook naar West Betuwe te herleiden? 

De cijfers van de sorteerproeven (door Eureco) zijn niet te herleiden naar West Betuwe. Wel 

wordt er sinds juli 2020 een registratie bijgehouden van de visuele beoordeling van iedere 

ingezamelde vracht. Voor die tijd was de registratie hiervan geen verplichting. Ook bij de in West 

Betuwe ingezamelde vrachten is regelmatig vervuiling vast gesteld. Omdat deze visuele 

beoordelingen minder secuur zijn dat de daadwerkelijke sorteerproeven is dit niet in 

percentages uit te drukken. Het heeft echter tot op heden nog niet geleidt tot het daadwerkelijk 

afkeuren van een partij. 
 
Vraag 4 – Zijn er recente cijfers beschikbaar over de hoeveelheid zwerfafval binnen de gemeente 
West Betuwe? 

Jaarlijks wordt er in onze gemeente een inventarisatie uitgevoerd naar het beeldniveau conform 

CROW. Afgelopen jaar scoorde gemeente West Betuwe gemiddeld een beeldkwaliteitsniveau A 

en in de kern Geldermalsen een gemiddeld niveau B. Hierbij wordt gekeken naar grof en fijn 

zwerfafval in gazons, perken en op wegen (verhardingen). Bij niveau A is het algemene beeld 

schoon. 

In onze gemeente zijn 30 afvalbrigades actief. In iedere kern 1 afvalbrigade en 4 klompenpad 

brigades. Hierbij zijn ruim 400 vrijwilligers actief. Deze afvalbrigades hebben tot oktober 2020 

ruim 2.000 vuilniszakken aan zwerfafval opgeruimd. Jaarlijks kunnen scholen hun bijdrage aan 

opruimen van zwerfafval leveren tijdens Nederland Schoon en World Clean Up Day. 
 
Vraag 5 – Is er sinds het gebruik van de ondergrondse afvalcontainers sprake van een toename van 
de hoeveelheid zwerfafval en zo ja, in welke mate? 

Zoals aangegeven bij de beantwoording van vraag 4 wordt een gemiddelde beeldkwaliteit van 

niveau A geconstateerd. Er is geen beter resultaat te behalen en op basis hiervan geen toename 

geconstateerd van de hoeveelheid zwerfafval. 
 
Vraag 6 – Is bekend of er binnen de Avri gemeenten zijn die voorstander zijn van nascheiding? 

Alle 8 gemeenten hebben zich uiteindelijk bij meerderheid geschaard achter de huidige wijze 

van bronscheiding. In enkele gemeenten, waaronder Tiel, zijn er evenwel fracties die graag 
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nader onderzocht of onderbouwd zien wat de mogelijkheden van nascheiding zouden zijn (al 

dan niet in aanvulling op bronscheiding). 

 


